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تعداد میادین و بازارها در حال افزایش است و اکنون ۳۹ تا ۴۰ میدان و بازار 
جدید اضافه شده و این روند همچنان ادامه دارد. همچنین در بهبود زیرساخت ها 

 و محیط بازارها سعی شده است در بازارها و میادین جدید اصول معماری
 ایرانی- اسلامی رعایت شود و یا امکانات رفاهی مانند سرویس های بهداشتی و 

پارکینگ برای تسهیل و آسایش خریداران در نظر گرفته شده است.

چهار شنبه 28 آذر ۱۴۰۳ ویژه نامه شهر تهران
برای تحقق این هدف، بررسی کرده ایم که 
هرکدام از خدمات چگونه می توانند به شکلی 
بهینه تر ارائه شوند. از مراجعه مردم به میادین 
میوه و تره بار گرفته تا حضور در بوستان ها و 
بهره گیری از خدمات مجموعه هایی همچون 
بهشت زهرا)س(، تمامی این موارد را به گونه ای 
بازنگــری کرده ایم تا خدمت رســانی بهتر، 

ساده تر و موثرتر صورت گیرد.
رویکــرد دیگــر ما »هوشمندســازی و 
شفافیت خدمات« است؛ این اقدامات علاوه بر 
تسهیل دسترسی شــهروندان به خدمات، 
باعــث افزایش شــفافیت در عملکرد ما نیز 
می شــود. هدف ما این اســت که خدمات 
شهری را به صورت الکترونیکی ارائه دهیم تا 
فرآیندها سریع تر و دقیق تر انجام شوند و از 
هرگونه پیچیدگی غیرضروری کاسته شود. 
این رویکرد، هم به تحقق شــهر هوشــمند 
کمک می کند و هم کیفیت خدمت رسانی به 

شهروندان را بهبود می بخشد.
رویکرد ســوم ما نیز »برنامه ریزی جامع 
برای تنوع خدمات« است. به هرحال با توجه 
به تنوع گســترده حوزه های تحت پوشش 
معاونت خدمات شهری، از مدیریت پسماند 
و نگهداری فضای سبز گرفته تا ارائه خدمات 
آرامستان ها و سامانه های شهری، برنامه ریزی 
دقیق و یکپارچه ای برای هماهنگی و ارتقای 
تمامی این بخش ها انجام شده است. ما تلاش 
می کنیم تا با انسجام بخشــی به فعالیت ها و 
تمرکز بر نیازهای مردم، رضایت حداکثری 

آنان را فراهم کنیم.

*  اخیراً بازخوردهای خوبی از عملکرد 
میوه و تره بار شهر تهران داشتیم؛ اینکه 
شهروندان می توانند از طریق اپلیکیشن 
»شهرزاد« نسبت به تهیه گوشت گرم 
ارزان قیمــت و آن هــم درب منزل 
خودشــان اقدام کنند، مورد استقبال 
قرار گرفته است. بفرمایید که این اتفاق 
چطور محقق و روند کار به چه صورت 

طی شد؟
تمام مسئولین، اعم از دولت، شهرداری 
و مجلس، وظیفه دارند در راســتای تحققِ 
هــدف زندگی در شــهری با شــرایط بهتر 
و زندگــی باکیفیت تر تلاش کننــد. ما در 
شهرداری تهران این رویکرد را به عنوان یک 
اصل اساســی انتخاب کرده ایــم. در مقابل، 
در برخی دوره های گذشــته، چه در دولت 
و چه در شــهرداری، سیاست های متفاوتی 
اتخاذ شــده بود، علناً اعــلام می کردند باید 
شــهر تهران را گران کنند تا هم از افزایش 
جمعیت جلوگیری شود و هم حتی افرادی 
که در تهران سکونت دارند، به شهرهای خود 
بازگردند. در این سیاست، تهران به عنوان یک 
شهر لوکس برای طبقه لاکچری طراحی شده 
بود. چنین سیاست هایی، نه تنها مردود است، 
بلکه هرگز موفق نخواهد بود. شــهر تهران 
متعلق به تمامی شهروندان است و وظیفه ما 
در شــهرداری این است که برای همه اقشار 
جامعه، امکانات برابر و شرایطی بهتر فراهم 
کنیم تا این شهر، شــهری مناسب زندگی 

برای همه باشد.
تعــداد میادین و بازارها در حال افزایش 
است و اکنون ۳۹ تا ۴۰ میدان و بازار جدید 
اضافه شــده و این روند همچنان ادامه دارد. 

همچنین در بهبود زیرســاخت ها و محیط 
بازارها سعی شده است در بازارها و میادین 
جدید اصول معماری ایرانی- اسلامی رعایت 
شود و یا امکانات رفاهی مانند سرویس های 
بهداشتی و پارکینگ برای تسهیل و آسایش 
خریداران در نظر گرفته شده است. در مورد 
ایجاد فضاهای چندمنظــوره نیز باید گفت 
که برخــی از بازارها به صورت چندمنظوره 
طراحی شده اند، به گونه ای که طبقات بالای 
آن ها به سالن های ورزشی و خدمات مرتبط 

اختصاص یافته است.
در یکی دو ســال اخیر، مردم عزیزمان 

مشاهده کردند که در زمینه گوشت، تولید 
داخلی بــا محدودیت هایی مواجــه بوده و 
پاســخگوی نیاز بازار نبوده است؛ در نتیجه، 
مجبور شــدیم که از واردات استفاده کنیم. 
بــه همین منظور، با هماهنگی وزارت جهاد 
کشاورزی، گوشت گرم خارجی را وارد کرده 
و از حدود یک سال و نیم پیش، در میادین 
ما گوشت با قیمت ۳۰۵ هزار و ۳۱۰ تومان به 
دست مردم می رسد. علاوه بر این، در سامانه 
شــهرزاد برای تحویل گوشــت درب منزل 
مردم امکانی فراهم کردیم تا شــهروندان به 
جای مراجعه به میادین، گوشت را در خانه 
دریافت کنند. با این حال، ظرفیت فعلی ما 
بیشــتر از این است و نیاز شهر تهران بیشتر 
از مقدار موجود است، اما با محدودیت های 
وارداتی مواجه هســتیم. اگر امکان توسعه 
این طرح فراهم شــود، قطعاً آن را گسترش 
خواهیم داد. در حال حاضر، روزانه حدود ۶۰ 
تنُ گوشت در میادین ما توزیع می شود که 

توانسته قیمت بازار را کنترل کند.
در زمینه عرضه مــرغ، ما در حدود ۱۴ 
تا ۱۵ ماه توانســتیم قیمت مرغ را در حدود 
۷۶ هــزار تومان ثابت نگه داریم و از افزایش 
بی رویه آن جلوگیری کنیم. این اقدام نقش 
مهمی در تنظیم بازار داشته است. در واقع، 
یکی از اقدامات مؤثر شهرداری تهران در دو 

یا سه سال اخیر، تنظیم بازار بوده است که با 
همکاری میادین تره بار و هماهنگی با وزارت 
جهاد کشاورزی و بخش خصوصی، توانستیم 
کالاهای اساســی مانند گوشت و مرغ را با 
قیمت های متعادل تری در اختیار مردم قرار 
دهیم. این اقدام مورد تأیید نهادهای دولتی 

و ناظران مربوطه نیز قرار گرفته است.
پــروژه بــزرگ احیــای روددره فرحزاد 
کــه چند هفتــه قبل افتتاح شــد، یکی از 
شــاخص ترین پروژه های مدیریت شــهری 
تهران در دوره ششــم اســت. بفرمایید که 
فرآیند عملیاتی شــدن این پــروژه بزرگ 

چگونه طی شد.
در شهر تهران مناطقی وجود دارند که با 
اندکی رسیدگی، شرایط مناسبی برای ایجاد 
فضاهای تفریحی فراهم می شود. بسیاری از 
رودخانه ها و روددره هایی که در این شــهر 
وجود دارند، قابلیت تبدیل شدن به فضاهای 
عمومی و گردشگری را دارند. در این راستا، 
کارهایی در برخی از این رودها صورت گرفته 
است، به عنوان مثال، بوستان نهج البلاغه که 
بخشی از مسیر روددره بود، ایجاد شده و مورد 

بهره برداری قرار گرفته است.
در روددره فرحزاد، پس از بررسی شرایط، 
متوجه شدیم که جایی که قرار بود مردم از 
آن استفاده کنند، به محلی برای زندگی ۷۰۰ 
تا ۹۰۰ معتاد تبدیل شده بود. این وضعیت 
موجب شده بود که هیچ کس نتواند به راحتی 
وارد آن منطقه شــود. علاوه بر این، باغداران 
و اهالــی منطقه فرحزاد و محله های اطراف 
کــه در مناطق ۲ و ۵ واقع شــده بود، دچار 
مشکل شــده بودند. برای حل این مشکل، 
ما وارد عمل شدیم، که این کار کار ساده ای 
نبود. به ما گفته می شــد که نمی توانیم این 
منطقه را از دســت معتادان پاک کنیم، زیرا 
قبلًا چندین بار دیگران تلاش کرده بودند اما 
موفق نشــده بودند. با این حال، با شجاعت، 
جرأت و مدیریت عالــی آقای دکتر زاکانی 

و همراهی ســایر دســتگاه ها، همچنین با 
تلاش های جهادی و شبانه روزی، این کار را 
به انجام رساندیم. در اولین گام، قریب به ۸ 
هزار تن زباله از این منطقه برداشت کردیم، 
زیرا در طول ســال های گذشــته، هم خود 
معتــادان و هم دیگران این زباله ها را در این 
دره ریخته بودند. پس از آن، هماهنگی هایی 
صورت گرفت و معتادان آنجا جمع آوری و به 

اردوگاه ها منتقل شدند.
ما این مســیر را از بوستان نهج البلاغه تا 
انتهای بوستان امامزاده داوود )ع( به سه فاز 
تقســیم کردیم و فاز میانــی آن را به انجام 
رســاندیم که این فاز از پــل خوش مرام تا 
پل آبشــار، قریب به ۲ کیلومتر، فضاسازی 
شــده است. در این مسیر، هم کنار رودخانه 
ســنگ چینی انجام شد و هم در اطراف آن، 
فضاهایی برای استفاده خانواده ها ایجاد شده 
اســت. مبلمان و روشــنایی نیز در این فضا 
نصب گردیده تا مــردم بتوانند به راحتی از 

آنجا استفاده کنند.
اکنون شــما می توانیــد در کمتر از یک 
ربع یا بیست دقیقه از اتوبان های شهر تهران 
وارد محیطی کاملًا مفرح، شاد و با نشاط در 
روددره فرحزاد شــوید، به گونه ای که حس 
می کنید به شمال سفر کرده اید. این منطقه 
با جنگل ها و رودخانه های خود فضائی سبز 
و دلپذیر را برای استفاده عموم فراهم کرده 

است.

* در پایان این مصاحبه اگر نکته دیگری 
باقیمانــده و جمع بندی مدنظر دارید، 

بفرمایید.
باید در نظر داشــت در رابطه با همراهی 
و مشارکت مردم، متاسفانه مطالبی نادرست 
و دروغین مطرح می شود که به هیچ وجه با 
واقعیت همخوانی ندارد. به عنوان مثال، گفته 
می شود که ما ضد درخت هستیم، درحالی 
که تنها سه میلیون درخت کاشتیم، نزدیک 
به ۵۰۰۰ هکتار فضای سبز به مساحت شهر 
اضافه کرده ایم و تعداد بوستان هایمان نیز به 
۱۲۰ یا ۱۴۳ بوستان رسیده است. اگرچه این 
عنوان، توسط یک جریان رسانه ای نادرست 

به ما چسبانده شده است.
اگر خبری خوب برای مردم وجود دارد، 
بایــد اجازه داد که این خبر به درســتی به 
مردم برسد. شــما نمی توانید با چهار کلمه 
غیرمنصفانه، غیر شفاف و غیر کارشناسانه، این 

خبر و اتفاق خوب را خراب کنید. 
در نهایت، مردم ما نیازمند فضای ســبز 
هســتند و ما این فضاها را چه در حاشــیه 
شــهر و چه در داخل شــهر ایجاد کرده ایم. 
اگر می گوییم که ایــن مقدار هکتار فضای 
سبز اضافه شده، می توان آن را اندازه گیری 
و شــمارش کرد. اگر دروغ گفته ایم، باید از 
ما بازخواســت شود، ولی اگر حقیقت باشد، 
حقیقت است. ما تمام تلاش مان را کرده ایم 
که با اقدامات مثبت، جواب گوی آن عملیات 
روانی منفی باشیم. عده ای همین اخبار خوب 
درباره توسعه ناوگان حمل ونقل عمومی در 
تهران را به حاشیه برده اند و دستاوردهای ما 
در این حوزه را تخریب می کنند. در عین حال 
ما از نقد ســازنده استقبال می کنیم و گوش 
شنوا داریم، اما معتقدیم خبرهای خوب ما را 

نباید عده ای به حاشیه ببرند. 


